



航空学报 » 1991, Vol. 12 » Issue (5) :221-227 DOI:

论文

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[<<](#) [<](#) [前一篇](#) | [后一篇](#) [>](#) [>>](#)

Euler方程与边界层积分方程耦合求解跨音速翼型绕流

蔡罕龙, 李锋

北京空气动力学研究所

TRANSONIC AIRFOIL ANALYSIS BASED ON THE INTERACTION OF EULER AND INTEGRAL BOUNDARY-LAYER EQUATION

Cai Hanlong, Li Feng

Beijing Institute of Aerodynamics

摘要

参考文献

相关文章

Download: [PDF](#) (0KB) [HTML](#) 0KB Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

摘要 应用Euler方程求解跨音速翼型特性时考虑了粘性影响,粘性影响是通过边界层动量和能量积分方程求解的,即粘流/无粘流迭代方法。其中Euler方程采用LU-ADI方法求解;边界层方程均由正解法过渡到反解法,以解决强激波干扰区出现小分离泡的计算问题。计算中使用了贴体C网格,通过一定变换使其保持基本正交。计算结果表明,压力分布、摩擦系数分布与实验结果符合较好。

关键词: 跨音速流动 分离流 粘流/无粘流迭代

Abstract: A method based on viscous/inviscid interactions is used to calculate the transonic flows over airfoils. The two-dimensional inviscid region is computed by solving the Euler equations using LU-ADI algorithm. The boundary layer is solved by employing a standard two-dimension integral momentum and kinetic energy shape parameter equations, in conjunction with the inverse integral technique based on the velocity profiles of the separated turbulent boundary layer. The viscous/ inviscid interaction is achieved using the surface transpiration velocity model. Transonic viscous/inviscid interacting flow over airfoils with a small separated region are calculated and compared with the experimental data. The results in this paper show that this viscous/inviscid interaction method can provide more agreeable results as compared with experiments, and applied to analyze the separated flows over airfoils.

Keywords: transonic flow separated flow viscous/nonviscous iteration

Received 1989-09-06; published 1991-05-25

引用本文:

蔡罕龙;李锋. Euler方程与边界层积分方程耦合求解跨音速翼型绕流[J]. 航空学报, 1991, 12(5): 221-227.

Cai Hanlong; Li Feng. TRANSONIC AIRFOIL ANALYSIS BASED ON THE INTERACTION OF EULER AND INTEGRAL BOUNDARY-LAYER EQUATION[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 1991, 12(5): 221-227.

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 蔡罕龙
- ▶ 李锋